
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 27.08.2024 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Omówienie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję rady gminy.  
6. Sprawy bieżące. 
7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca S. Sawińska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 
• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Suchy 

Las na lata 2025-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 
opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 

 
NPP P. Zieliński omówił projekt uchwały przedstawiając zasady sporządzenia Strategii Rozwoju 
Gminy Suchy Las na lata 2025-2034 oraz określając tryb i harmonogram opracowania projektu 
Strategii, w tym trybu konsultacji.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 
Gość zapytała, czy na komisji podjęty będzie temat dofinasowania żłobków.  
 
Radna J. Radzięda poinformowała, że w dniu poprzednim odbyło się spotkanie referatu oświaty  
z placówkami oświatowymi i być może tam pojawiły się jakieś informacje.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że nie ma decyzji co do zwiększenia kwoty dotacji na 
żłobki. Program „Maluch” zakłada dofinansowanie w kwocie 1500 zł nie więcej niż czesne. Jeżeli 
suma czesnego i dotacji z budżetu gminy będzie wyższa, to będzie to zmniejszone. Będzie podjęta 
uchwała, ale na razie nie ma konkretów. Samorządy z metropolii poznańskiej czekają. Decyzje 
ostateczne jeszcze nie zapadły.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska zapewniła, że z pewnością kiedy pojawi się odpowiedni projekt 
uchwały, to będzie czas na rozmowę na ww. temat podczas posiedzenia komisji oświaty. 
 



Mieszkaniec poruszył temat budowy skate parku w rejonie ulicy Sportowej w Suchym Lesie 
informując o niepokoju mieszkańców pobliskich ulic związanym z hałasem, który będzie 
generowany przez użytkowników skate parku. Mieszkaniec zasugerował, aby elementy 
najbardziej hałaśliwe schować za ścianę budynku, który ma powstać w pobliżu parku.  
 
Radna W. Prycińska przypomniała wypowiedź wójta, który informował, że skate park będzie 
budowany w nowej technologii, która nie będzie generowała takiego hałasu jak na 
dotychczasowych parkach tego typu. 
 
Mieszkaniec przypomniał, że na jednym ze spotkań mieszkańcy pokazywali, że można by 
przełożyć elementy skate parku za budynek po to, żeby zmniejszyć oddziaływanie hałasu  
i wielokrotnie apelowali do władz gminy w temacie ww. uciążliwości. Wypoczynek mieszkańców 
m. in. w soboty i niedziele stoi pod znakiem zapytania. 
 
Przewodnicząca S. Sawińska odpowiedziała, że będzie chciała namówić członków komisji do 
tego, żeby przejechać się na ul. Sportową i zobaczyć, co będzie można zrobić. Jeśli prace są 
bardzo zaawansowane, to nie będzie można ich zatrzymać. Może będzie można teren odgrodzić 
ścianami dźwiękochłonnymi.  
 
Mieszkaniec przypomniał, że mieszkańcy od samego początku interweniowali w ww. sprawie  
i sugerowali, aby to inaczej wyglądało. Nic w temacie się nie dzieje.  
Mieszkaniec poinformował również radnych o wyrokach sądowych, które nakazywały rozbiórki 
np. kortów tenisowych ze względu na swoją uciążliwość. 
 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia dróg przez Gminę Suchy Las od 
Skarbu Państwa - Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz partycypacji przez 
Gminę Suchy Las w kosztach związanych z realizacją poszerzenia dodatkowych jezdni 
oraz realizacją ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż dróg równoległych przewidzianych po 
zachodniej stronie drogi ekspresowej S11 w ramach inwestycji pn. „Budowa drogi 
ekspresowej S11 Piła - Poznań na odcinku Oborniki - węzeł Poznań Północ wraz  
z obwodnicą Obornik”. 

 
NPP D. Tomaszewska i A. Serafin omówiły projekt uchwały i odpowiedziały na pytania członków 
komisji. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 

• Projekt uchwały zmieniający opłatę reklamową. 
 
NPP D. Tomaszewska omówiła projekt uchwały. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części 
działek gruntu nr: 294/1 i 294/2 w Złotnikach. 

 
NPP A. Serafin omówiła projekt uchwały. 



Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 
gruntu nr 743 w Złotnikach. 
 

NPP A. Serafin omówiła projekt uchwały. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 
gruntu nr 922/1 w Suchym Lesie. 

 
NPP A. Serafin omówiła projekt uchwały. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu na sprzedaż 
niezabudowanej nieruchomości położonej w Zielątkowie. 

 
NPP A. Serafin omówiła projekt uchwały. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
 
Przewodnicząca S. Sawińska zapytała o zmianę kwoty na zakup kontenera dla Złotkowa: 
przeznaczone było 25 tys. zł, a w budżecie jest 20 tys. zł.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska poinformowała przewodniczącą, że odpowie na pytanie po 
sprawdzeniu zadania. 
 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków 
komisji.  
 
Przy zadaniu „projekt przebudowy ul. Leśnej wraz z drogami rowerowymi i wydzielonym pasem 
zieleni, Suchy Las Wschód” skarbnik M. Wojtaszewska poinformowała, że zadanie zostaje 
wprowadzone do WPF, ponieważ procedura będzie rozpoczęta w 2024 roku, a płatność w roku 
2025.  
Radna J. Radzięda zapytała na jakim etapie jest realizacja zadania. 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że wysłane zostały zapytania ofertowe do projektantów.  
Radna J. Radzięda zaproponowała, aby zostawić w budżecie przy zadaniu pełną kwotę  
i zawnioskowała o wykreślenie przedstawionej zmiany z projektu uchwały.  
Z-ca wójta I. Ciok poinformowała, że umowę trzeba będzie podpisać do końca tego roku, a jeżeli 
okaże się, że projektant nie będzie w stanie zrealizować zadania, to dobrze będzie wpisać je do 
WPF-u. 
Radna J. Radzięda odpowiedziała, że radni mają tego świadomość i nie zamierzają obniżać kwot 
na ww. zadanie w budżecie tegorocznym. 
 



Przy omawianiu zadania „Złotkowo-roboty drogowe - strefa AG do ul. Lipowej, strona wschodnia” 
i zwiększenia o 3 555 236,77 zł przewodnicząca S. Sawińska poinformowała członków komisji, że 
prawdopodobnie na sesji przedstawi wynik rozmów z radą sołecką Złotkowa i częścią 
mieszkańców – ich stanowisko.  
 
Przy omawianiu zadania „Suchy Las - budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic Mokrej, Wodnej, 
Deszczowej, Suchej, Polnej, Chmielnej, Zakole, Strumykowej” radna J. Radzięda złożyła wniosek, 
aby zostawić w budżecie przy zadaniu pełną kwotę (wniosek o wykreślenie przedstawionej 
zmiany z projektu uchwały) i jednocześnie wprowadzić zadanie do WPF-u. 
Z-ca wójta zaznaczyła, że przy prognozowanym 18-miesięcznym wykonaniu najdłuższej części 
ZRID-owskiej, nie ma szans na realizację zadania w 2024 roku. 
 
Przy zadaniu „Złotniki - wykonanie koncepcji funkcjonalno-użytkowej wraz z wytycznymi do 
projektu szkoły podstawowej - zakres dla pozyskania środków zewnętrznych” i podaniu 
informacji o zdjęciu 100 tys. zł w związku z rezygnacją z realizacji zadania, radny G. Słowiński 
złożył wniosek o pozostawienie zadania.   
 
Radny R. Banaszak przy zadaniu dotyczącym budowy miasteczka rowerowego w Biedrusku 
(zdjęcie 80 tys. zł) zapytał dlaczego część środków zdjęta z zadania była zarządzeniami wójta,  
a cześć teraz zostaje zdjęta uchwałą? Może należałoby pozostawić jakąś kwotę? 
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że powodem był brak sesji w miesiącu lipcu, a trzeba 
było podpisać umowę o dofinansowanie i wykazać się zabezpieczeniem środków na realizację 
zadania.  
Pani z-ca wójta I. Ciok dodała, że urząd zwracał się w dwa miejsca o dofinansowanie: w jednym 
miejscu brak odpowiedzi jednoznacznej, bo wskazano brak środków na ten rok, a w drugim 
miejscu podano informację, że zostaną ogłoszone konkurs na dofinansowania w terminie 
styczeń/luty. Pani Ciok zgadza się z tym, że coś można zostawić. 
Radny R. Banaszak złożył wniosek o pozostawienie pieniędzy przy zadaniu: budowa miasteczka 
rowerowego w Biedrusku.  
 
Radni odbyli dyskusję nad sensem/celowością i związanym z tym szeroko pojętym zaufaniem  
w posiadaniu przez wójta upoważnienia od rady do kwoty 100 tys. zł na przesunięcia w ramach 
działu między zadaniami inwestycyjnymi, które nie mogą występować w WPF. 
 
Radny G. Słowiński przypomniał, że 3-4 lata temu wzdłuż ul. Łagiewnickiej od Złotnik Osiedla do 
Złotnik Wsi powstało nowe oświetlenie w miejsce oświetlenia solarnego. Zdemontowane lampy 
miały zostać wykorzystane w innym miejscu. Lampy stoją do dzisiaj. Czy zostaną wykorzystane? 
Z-ca wójta I. Ciok poinformowała, że odpowie po zorientowaniu się w temacie.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska zaproponowała nieopiniowanie projektu uchwały z uwagi na dużą 
ilość wniosków, które zostaną powtórzone na sesji. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na 
lata 2024-2042. 



Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków 
komisji. 
 
Przy nowym zadaniu: „Kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej - ustalanie 
przeznaczenia terenów, rozmieszczenie inwestycji celem publicznego określenia sposobu 
zagospodarowania i warunków zabudowy terenu” pani skarbnik poinformowała, że zwiększenie 
wynika z konieczności opracowania w latach 2024-2025 strategii gminy (kwota 80 tys. zł na 2 lata) 
oraz kwota 138 231,85 zł (40 tys. na opracowanie gminnego programu rewitalizacji w roku 2024  
i 98 231,85 zł w 2025), kwota 100 tys. zł na opracowanie planu ogólnego). 
Radna J. Pągowska poprosiła o rozbicie ww. zadania na trzy odrębne pozycje. 
 
Przewodnicząca S. Sawińska zaproponowała nieopiniowanie projektu uchwały. 
 

• Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 
„Montaż instalacji fotowoltaicznej wraz z magazynem energii dla budynku Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Suchym Lesie”. 

 
Skarbnik M. Wojtaszewska poinformowała, że nie miała jeszcze okazji rozmawiać z panem 
wójtem i panią wójt, ale jest przeciwna podjęciu tej uchwały. Okres finansowania przez 5 lat, to 
zdecydowanie za dużo przy tak małej kwocie. Nie są to pieniądze, które jakoś specjalnie gminę 
wesprą. Dane z projektu uchwały nie są już aktualne.  
 
Radni zdecydowali, aby projektu uchwały nie opiniować do czasu otrzymania zaktualizowanej 
wersji projektu.  
 

• Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 
„Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las”. 

 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków 
komisji. Projekt jest zaledwie dla pięciu beneficjentów. Pytanie brzmi: jaka jest granica 
opłacalności dla zaciągania tego typu pożyczek? Przy tak niskiej kwocie powinien być 
skorygowany harmonogram, żeby był sens i aby otrzymać umorzenie. Pracy jest tyle samo jak przy 
3 mln zł. Pani Skarbnik poinformowała, że będzie wnioskowała o skrócenie terminu podanego  
w projekcie do np. 2 lat.  
 
Radni zdecydowali o nieopiniowaniu projektu uchwały.  
  

• Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 
„Budowa zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy Las”. 

 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały, odpowiedziała na pytania członków komisji 
oraz poinformowała, że w przypadku omawianego projektu również będzie skrócony termin spłat.  
 
Radni zdecydowali o nieopiniowaniu projektu uchwały.  
 



• Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Wielkopolskiemu. 

 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 
Przewodnicząca S. Sawińska zapytała panią skarbnik o interpelację, którą złożyła w sprawie 
skrzyżowania w Złotkowie z pytaniem: jakie oszczędności i gdzie zostały poczynione (wójt na 
zebraniu z mieszkańcami informował o tym, że nie wszystkie pieniądze zostały wykorzystane). 
Odpowiedziano na interpelację, że oszczędności nie poczyniono. Przewodnicząca zapytała jakie 
pytanie powinna zadać, żeby dowiedzieć się jak zadanie zostało zrealizowane?  
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że należy zapytać: z jakiej pozycji budżetowej zostało 
sfinansowane zadanie.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska w związkiem z realizacją planu pracy komisji poprosiła panią 
skarbnik o przygotowanie informacji na temat obligacji, pożyczek i wolnych środków jakie ma 
gmina oraz poinformowała, że poprosi panią z-cę wójta o przygotowanie informacji na temat 
zaawansowania prac inwestycyjnych.  
 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Protokółowała:        Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Sylwia Sawińska 


